
PM: Om Socialdemokraternas lögner om Moderaterna i Region Uppsala 

S påstår att konsultkostnaderna ligger på 1,8 miljarder kronor. 

Påståendet stämmer inte. Beräkningsunderlaget som S hänvisar till visar att kostnaderna (ackumulerat och 
snittkostnaden) minskat under 2019-2022. 

• Konsultkostnader (ackumulerat) 2015-2018: 214 mnkr. (S-styre). 
• Årlig snittkostnad 2015-2018: 53,5 mnkr. (S-styre) 

 
• Konsultkostnader (ackumulerat) 2019-2022: 186 mnkr. (Blågrönt styre). 
• Årlig snittkostnad 2019-2022: 46,5 mnkr. (Blågrönt styre) 

För att komma upp i summan 1,8 miljarder kronor adderar S till exempel kostnader från det sista året S styrde 
regionen (2018). 

Även följande kostnader har adderats av S för åren 2018–2022. 

• Drift och underhåll av 1177, sjukvårdens larmcentral, patientjournaler, ambulanssjukvård och andra IT-
system i vården. 

• Att tillåta sjuksköterskor i kommunerna att ta del av patientjournaler inom slutenvården (Cosmic link). 
Den senare förändringen möjliggör ett tryggt omhändertagande av länets äldre som har omsorg men är i 
behov av vård. 

• Drift och underhåll i arbetet under pandemins olika faser. Ex. data över antalet insjukna, smittade, 
testade och vaccinerade. 

• Läkare och sjuksköterskor med annan arbetsgivare än regionen men som jobbat inom regionen. 

Ang kostnader för hyrpersonal 

Kostnaderna har dämpats. Mellan 2015-2018 ökade kostnaderna för hyrpersonal från 95 mnkr till 245 mnkr. En 
ökning med cirka 200 procent. Det var under S-styret som regelverket för hyrpersonal öppnades upp. Sedan 
maktskiftet har kostnadsökningen dämpats. Det beror i huvudsak på att regionen genom blågrönt ledarskap 
gjorde en översyn av alla avtal och riktlinjer för upphandlingar inom detta område. Sedan maktskiftet har 
kostnaderna ökat med 7 procent (helårssiffror 2019-2021). Kostnaderna sjönk 2019 och 2020 för att sedan öka 
igen under 2021. I huvudsak beror ökningen på sjukskrivningar under pandemin, samt behov att rekrytera 
medarbetare för att öppna fler vårdplatser på AS. Sjukhusstyrelsen (SHS) fattade beslutade i april 2022 att göra 
en konsekvensbeskrivning av ett stopp för hyrpersonal inom Akademiska sjukhuset och Lasarettet i Enköping. 
Arbetet kommer att redovisas till SHS i september 2022. 

S påstår att 70% av alla nyanställningar varit administratörer. 

Påståendet stämmer inte. Årliga genomsnittet mellan 2019–2022 är 16%. 

S påstår att M vill privatisera Akademiska sjukhuset och Lasarettet i Enköping. 

Påståendet stämmer inte. Detta är en kampanj S återkommer med i varje valrörelse. Senast föreslog S att M ville 
privatisera akuten och förlossningen. Det stämde inte då och stämmer inte nu. Det vi har sagt är att vi inte är 
emot att upphandla vård av fristående aktörer, samt samarbeta med andra regioner för att korta väntetiderna i 
vården. Alla vårdgivare behövs för att ge patienter vård i tid. 

S påstår att M vill att rika ska köpa sig förbi vårdkön 

Påståendet stämmer inte. Det finns inga förslag om att rika ska kunna gå före i vårdkön i Region Uppsala. Vi följer 
Hälso- och sjukvårdslagen som stadgar vård på lika villkor för hela befolkningen och att den med störst behov ska 
ges företräde till vården. Det gäller för all offentligt finansierad sjukvård. 


